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VÁŽENÍ 
SPOLUOBČANÉ, 
Vážení spoluobčané, letošní 
olympijské léto, uteklo stejně 
rychle, jako letí tento rok. Až 
by se chtělo říct: „Ty brďo“. 

😊 . Témata článků, která jsou 
v tomto zpravodaji, jsou 
natolik obsáhlá a důležitá, že 
jsme je často museli 
zkracovat. Některá určitě 
v následujícím zpravodaji 
zopakujeme. Snažíme 
se témata vybírat 
i na základě vašich častých 

dotazů a podnětů, což je 
pro nás cenná zpětná 
vazba, že zrovna toto je 
pro vás důležité. Na co 
bych chtěla upozornit, je 
článek o nové paní 
ředitelce svazkové školy. 
Paní Mgr. Petra 
Mazancová přijala mé 
pozvání a bylo z toho 
milé povídání na našem 
úřadě. S paní 
místostarostkou Lenkou 
Pátkovou jsme se ptaly 
na tolik věcí, že bychom tím 
zaplnily několik stran tohoto 
zpravodaje. Nicméně to 
podstatné jsme shrnuly 

a další zajímavosti budeme 
přinášet i v dalších číslech. 
Přeji Vám hezké počtení 
a krásné podzimní dny. 

Bc. Kateřina Nováková, starostka

V ÍTÁNÍ OBČÁNKŮ  
Vážení občané, opět nás 
čeká říjnové vítání nových 

občánků. Termín jsme stanovili na 
19.10.2024. Budeme rádi, 
pokud na tuto akci přihlásíte i 
Vaše dítě, které se narodilo po 
1.12.2023 a ještě se vítání 
občánků nezúčastnilo. V případě Vašeho zájmu se nahlašte na email ou@obecbast.cz 
nejpozději do 31.9.2024.  Těšíme se na Vás a Vaše ratolesti.
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VOLBY

VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU 2024 ANEB JAK JSME VOLILI V OBCI 
BAŠŤ 7. A 8. ČERVNA 
Celorepublikový průměr účasti voličů v těchto volbách byl 36,45, ve středních Čechách 37,97 a 
v naší obci 39,61. Pro srovnání v poslední volbách do evropského parlamentu roku 2019 byla 
celorepubliková voličská účast 28,72, ve středních Čechách 30,25 a v Bašti 30,02. Takže letošní 
účast byla z tohoto pohledu rekordní.  

V Bašti hlasovalo celkem 667 občanů z celkového počtu 1684.  

Zdroj: www.novinky.cz 

KRAJSKÉ VOLBY 2024 
Volby do zastupitelstev 13 krajů se v roce 2024 uskuteční v pátek 20. a v sobotu 21. září. 

 pátek, 14:00 – 22:00 hod  

 sobota, 8:00 – 14:00 hod  

Voliči, kteří se v termínu voleb budou nacházet mimo své trvalé bydliště, budou moci zažádat 
o voličský průkaz. V případě voleb do zastupitelstev krajů ovšem není možné volit v jiném kraji, 
než má volič trvalé bydliště a ani v zahraničí.  

Písemně či on-line (přes datovou schránku) budou moci voliči žádat nejpozději v pátek 13. září 
2024 do 16:00. Osobně nejpozději ve středu 18. září 2024 do 16:00 na obecním úřadě v místě 
svého trvalého bydliště.  

Volební místnost v Bašti bude opět na obecním úřadě.  

https://programydovoleb.cz/volby/krajske-volby/162
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AKTUALITY

DEN VETERÁNŮ 
S datem 11.11. se pojí 
vzpomínka na ukončení 
bojů první sv. války. 

Tento den se tak stal Dnem 
veteránů, ve kterém si 
připomínáme všechny 
padlé válečného konfliktu. 
Symbolem tohoto 
významného dne 
se stal květ vlčího 
máku.  

V loňském roce 
se naše obec 
poprvé přidala 
k celostátní sbírce 
organizace Post 
Bellum, která 
podporuje jak 
samotné veterány, 
tak zaznamenává 
svědectví 
pamětníků. 
Zakoupením květů 
vlčího máku se v 
Bašti vybralo 
2660 Kč, v celé 
republice pak 
4 316 886 Kč.  

I letos si budete moci 
zakoupit květ vlčího máku 
během celého listopadu, 
a to na obecním úřadě, 
poště a v obchodě 
U Kerštofa.  

https://denveteranu.cz/ 

Bc. Kateřina Nováková, starostka

ZMĚNA PROVOZNÍ DOBY !
OBECNÍ ÚŘAD :  
PONDĚLÍ 8:00 – 12:00, 13:00 – 16:00 

ÚTERÝ 8:00 - 12:00  

STŘEDA 8:00 – 12:00, 13:00 – 18:00  

ČTVRTEK zavřeno 

PÁTEK zavřeno 

POŠTA - PROVOZNÍ DOBA OD 2. 9. 2024: 
PONDĚLÍ 11:00 – 14:30, 15:00 – 18:00  

ÚTERÝ 7:30 – 12:00, 12:30 – 15:00  

STŘEDA 11:00 – 14:30, 15:00 – 18:00  

ČTVRTEK 7:30 – 12:00, 12:30 – 15:00  

PÁTEK 7:30 – 12:00, 12:30 – 15:00

1. místo ve fotosoutěži - kategorie dospělí, Autor : Lucie Školudová 
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CO JE DOBRÉ VĚDĚT / ZNÁT

ZASTUPITELSTVO OBCE 
Všichni, co chodí k volbám do zastupitelstev 

obcí, vědí, že z výsledků těchto voleb vznikne 
po sečtení všech platných hlasů mandát 
zastupitelům, z nichž se na následující 4 roky stanou 
právoplatní představitelé obce. Z rozhodnutí 
předchozího zastupitelstva byl počet členů 
zastupitelstva navýšen před volbami 2022 ze 7 
na 15. Tímto výrazným navýšením tak obci vznikla 
povinnost zřídit radu obce, na kterou částečně 
přešly některé kompetence starosty a některé 
kompetence zastupitelstva.  

Oblasti vyhrazené zastupitelům k rozhodování 
jsou stanoveny v zákoně o obcích, a navíc si 
zastupitelstvo může samo vztáhnout rozhodování 
v dalších pravomocích (pokud tyto nejsou svěřeny 
jinému orgánu obce). Rozhodování tohoto 
nejvýznamnějšího orgánu obce určuje např. směřování obce do budoucna, spolupráci s jinými 
subjekty (např. obchodními společnostmi), finanční orientaci obce díky schvalování rozpočtu, 
nakládání s nemovitostmi, či rozhodování o vybraných finančních záležitostech přesahující 
stanovenou výši. Jak vyplývá z právě uvedeného, jedná se o významné oblasti mající zásadní vliv 
na chod obce.  

Aby občané obce měli nejen přehled, ale i kontrolu nad činností zastupitelstva 
a využívání získaného mandátu jednotlivými zastupiteli, přiznává jim zákon možnost účastnit 
se jednání zastupitelů, které je veřejné a každému přístupné. Mohou se vyjadřovat 
k projednávaným věcem, předkládat svá stanoviska, dotazy…. O termínu, čase, jakož i o 
navrženém programu připravovaného zasedání se občané dozvědí z informace zveřejněné 
na úřední desce obecního úřadu, která má jak fyzickou podobu (vývěsky u obecního úřadu), tak 
elektronickou podobu (na webových stránkách obce, podokno „úřední deska“)  https://
www.obecbast.cz/uredni-deska/.  Místem konání zastupitelstva je tělocvična  Komunitního 
centra na adrese Dlouhá 52 v Bašti, vstup z vnitrobloku KC. Zápis z konání zastupitelstva je pak 
přístupný na webových stránkách obce, podokno „Zastupitelstvo/Rada“. Zde se můžete 
seznámit i se zápisy ze všech předchozích jednání.  

Pokud Vás tedy zaujme některý připravovaný bod na programu zasedání zastupitelstva nebo 
se jen chcete osobně seznámit se zvolenými zástupci obce a se způsobem jejich vystupování, 
využijte svého zákonného práva a přijďte se podívat na tato veřejná jednání. Právě veřejná 
jednání zastupitelstva jsou místem, kde zástupcům obce můžete sdělit své názory, 
připomínky i pochvaly.  

Těšíme se na Vaši účast.  
Mgr. Lenka Pátková, místostarostka 
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AKTUALITY

NAŠE TECHNICKÉ 
SLUŽBY MAJÍ NOVÉ 
NÁKLADNÍ VOZIDLO 
K údržbě obce a její zeleně je 
nezbytně nutné přepravovat 
na konkrétní pracoviště nejen 
zaměstnance, ale často 
výsledky jejich práce i odvézt, 
zpravidla k likvidaci. Protože 
se z valné většiny jedná 
o rostlinný odpad, není jiná 
cesta, než jej odvážet 
nákladním autem 
se sklápěčkou. V zimním 
období je využití také dost. 
Obec dosud vlastnila před 
mnoha lety zakoupenou 
Multikáru 25, vyrobenou 
v roce 1984, která byla před 
nějakou dobou opravena 
za více než 200 tisíc korun 
a letošní jaro opět ukázalo 
nezbytnost téměř generální 
opravy za více než čtvrt 

milionu. Vedení obce tedy 
došlo k jedinému 
ekonomicky smysluplnému 
závěru, že taková oprava by 
byla značně nerentabilní, 
a rozhodlo se vyhlásit 
otevřené výběrové řízení 
na dodání nového vozidla, 
tentokrát nosiče kontejnerů 
s možností sklápění. Zakázku 
vyhrál dodavatel, který nabídl 
nejnižší cenu při dodržení 
požadované technické 
specifikace, a vozidlo 
nakonec v dohodnutý termín 
přistavil před obecní úřad. Je 
nesporné, že toto vozidlo je 
klíčovým strojem 
nepočetného parku různých 
jiných strojů našich 
technických služeb. Využití 
vozidla je skutečně 
všestranné a vozidlo samo 
se vyznačuje velice úsporným 
provozem. Až v Bašti potkáte 

bílé Fuso Canter 
s kontejnerem, tak jede 
někam, kde je třeba udělat 
něco pro obec a jeho práce 
je tam nenahraditelná. 
Přejme našemu novému autu 
mnoho šťastných kilometrů 
a dlouhou životnost 
ve službách Baště a jejích 
obyvatel. 

Mgr. Petr Dušek

Spolek Baštecké běhny, z.s. byl založen v roce 2023 zejména za účelem podpory činnosti 
běžecké skupiny Rozběháme Bašť, která v Bašti působí od února 2019.  

Spolek převzal záštitu nad konáním již tradičního závodu Baštecká běhna, který se letos 
uskuteční jako 4. ročník.  

Zakladatelky spolku, které rovněž aktivně běhají v rámci běžecké skupiny, Markéta 
Pláteníková a Petra Nováková Vás tímto srdečně zvou ke společnému výběhu a účasti 
na Baštecké běhně dne 21.9.2024.  

Více informací o společném běhání na facebooku "Rozběháme Bašť" a o závodě 
na facebooku "Baštecká běhna" nebo www.rozbehamecesko.cz 

Markéta Pláteníková
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AKTUALITY

Svazek obcí Pod Beckovem 
vybral ve vyhlášeném 
konkurzním řízení na ředitele/
ředitelku svazkové školy paní 
Mgr. Petru Mazancovou, které 
připadne nelehký úkol podílet 
se na přípravných pracích 
a následně dobře vést 
po všech stránkách nově 
vznikající svazkovou školu 
v Bašti a v Měšicích. Paní 
magistra přijala pozvání 
k neformálnímu setkání 
na našem obecním úřadě, kde 
došlo k milému rozhovoru 
a seznámení se starostkou 
obce Bašť a místostarostkou 
Lenkou Pátkovou. 
V následujících řádcích 
bychom Vám rády přiblížily 
osobu paní Mazancové, resp. 
její představu o způsobu 
výuky na nové škole. 
Pedagogické zkušenosti 
získala v průběhu předchozích 

let na třech školách jako 
pedagog a současně jako 
výchovný poradce. Ve dvou 
případech se jednalo 
o gymnázium a v jednom 
o střední odbornou školu. 
Významným počinem 
v profesním životě paní 
Mazancové bylo založení 
Učitelské platformy, z.s. v roce 
2017, jejíž je předsedkyní. 
Jedná se o spolek 
se členstvím více než 1 900 
ředitelů a učitelů, kteří 
vzájemně sdílí své zkušenosti, 
vhled i vize, společně řeší 
vzniklé problémy a snaží se se 
svými výstupy seznámit nejen 
odbornou a laickou veřejnost, 
ale současně vstupují 
i na politické pole, kde 
se vyjadřují nejen 
k připravované legislativě, ale 
i k možným změnám 
ve školství. Budoucí paní 

ředitelka klade velký důraz 
na vybudování kvalitní 
pedagogické základny, která 
bude vycházet nejen z vysoké 
odbornosti pedagogů, ale i z 
jejich náležité podpory, 
ocenění, vzájemné důvěry 
a spokojenosti. Zkušenosti 
každého učitele a obhajoba 
výsledků jeho pedagogické 
práce je pak jedním 
z určujících aspektů při 
výběru způsobu výuky. 

A jaká je představa našeho 
hosta o samotné výuce 
v Bašti a v Měšicích?  

"Ráda by navázala užší 
spolupráci s mateřskými 
školami v obcích, odkud 
budou do svazkové školy 
přicházet předškoláci. Cílem 
je, aby prostředí školy nebylo 
pro prvňáčky nové, ale aby jim 
byly jak třídy, tak prostředí 
školy (včetně učitelů), známé 
ještě před jejich prvním dnem 
ve škole." 

V případě dostatečného 
zájmu a nalezení vhodných 
prostor by paní Mazancová 
ráda zřídila přípravný ročník, 
který je rodiči v současné 
době žádán. Dalším krokem 
vedoucím k navození 
bezpečného a přívětivého 
prostředí pro děti, by bylo 
zavedení spolupráce žáků 
devátých tříd s žáky v prvních 
třídách.

ŘEDITELKA NOVÉ ZÁKLADNÍ SVAZKOVÉ ŠKOLY
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AKTUALITY

 U žáků prvních až třetích tříd 
pak preferuje pouze slovní 
hodnocení, tzn. bez známek 
i bez razítek. Výuku 
na prvním stupni by pak 
zasadila s ohledem 
na jednotlivé předměty co 
nejvíce do venkovního 
prostředí v souladu 
s programem „učíme 
se venku“.  

Pro žáky druhého stupně vidí 
možnost zpestření výuky 
v tzv. badatelské výuce, kdy 
dojde ke spojení předmětů 
fyziky a chemie 
v navazujících tématech i v 
zachování tzv. dílenské 
učebny, kde by si děti 
osvojily základní ruční práce. 
Témat, o kterých bychom 
mohly společně diskutovat 
se objevilo více, a tak je 
pravděpodobné, že se i v 
některém z dalších čísel 
zpravodaje dozvíte novinky 
ze svazkové školy a z 
chystané výuky. V tomto 
okamžiku bychom rády 
za vedení obce popřály paní 
Mgr. Petře Mazancové 
spoustu dobrých nápadů, 
energie, vůle i trpělivosti, ale 
i pevné zdraví a kolem sebe 
nejen skutečné profesionály, 
ale i podporující rodinu. 

Mgr. Lenka 
Pátková,místrostarostka

1. ROČNÍK – ZAŽÍT BAŠŤ JINAK 
Dne 14. 6. 2024, se na psí 
louce konal první ročník 
hudebně kulturního food 
festivalu „Zažít Bašť jinak“. 
Akce se zúčastnilo odhadem 
600 osob. Festival začal v 
11 hodin dopoledne a končil 
v 1 hodinu ranní. Na festivalu 
vystoupilo celkem 15 
účinkujících. Návštěvníci 
mohli zhlédnout 3 divadelní 
představení, fireshow a další 
umělecké performance. Své 
produkty zde 
odprezentovalo 27 
prodejních stánků s velkým 
výběrem jídel a pochutin 
z různých koutů světa. 

Tato akce byla svou 
diverzitou a multižánrovým 
pojetím první svého druhu 
v okolí. První ročník festivalu 
by nemohl být uspořádán 
nebýt bezplatné pomoci 
většiny osob podílejících 
se na přípravě, realizaci 
a úklidu, a díky bezplatnému 
zapůjčení převážné části 
technické infrastruktury.  

Velké díky tedy patří všem, 
kdo se podíleli 
na zorganizování a průběhu 
celé akce. Akce byla 
pořádaná obcí Bašť a jejím 
občanem Michalem 
Mirgosem, kterému patří 
obrovský díky za velké úsilí 
a osobní nasazení. Jsem 
ráda, že jste se zúčastnili 
v hojném počtu, přišli jste 

ochutnat, popít, pobavit se či 
jinak kulturně obohatit 
a nemalou měrou tím 
přispěli k celkovému 
úspěchu akce. Díky všem. 

Mgr. Lucie Caltová, 
1.místostarostka
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AKTUALITY

RYBÁŘI BAŠŤ 
Rybářská sezóna se překlopila 
do své druhé poloviny a nám 
rybářům se díky prostoru 
ve zpravodaji naskýtá 
příležitost informovat 
veřejnost o činnosti místního 
rybářského spolku. Léto bylo 
opravdu bohaté na rybářské 
akce, a to jak pro děti, tak pro 
dospělé. 

Vše začalo rybářskými závody 
v půlce května. Soutěžilo 
se v kategorii: dospělí a děti. 
Ryby braly, bylo to zábavné 
a napínavé, a nejen 
nejúspěšnější rybáři obdrželi 
hodnotné ceny. 

V červnu jsme připravili zcela 
novou akci – noční rybaření. 
Jednalo se o akci pro 
rybářskou mládež, s rodiči 
i bez rodičů. Postavili jsme 
rybářské stany, rozdělali oheň, 
pekli buřty. Vedle toho všeho 
jsme nahodili udice a chytali 
celou noc. Byl to opravdu 
zážitek! Nejen pro děti, ale 

i pro nás dospělé. Štěstí nám 
opravdu přálo, bylo lehce 
pod mrakem, počasí ideální 
pro rybařinu. Ještě před 
západem slunce jsme chytili 
nádherné líny. Lín je jedna 
z nejkrásnějších ryb a každý 
z těchto pěti zeleno žlutých 
línů, měl přes 40cm! To 
hlavní, ale přišlo po půlnoci. 
Naše rybářská mládež si 
zapsala do svých „úlovkových 
lístků“ nové rekordy. Nejdříve 
zabral nádherný amur – ryba 
vegetarián, aby o dvacet 
minut později přišel opravdu 
kapitální úlovek – více jak 
dvanáctikilový kapr. 

 Úspěšným rybářem je náš 
junior Dominik. Zdolávání 
kapra trvalo 45 minut. Nebyla 
to úloha vůbec jednoduchá, 
do poslední chvíle jsme 
nevěděli, co je to za rybu. 
Nakonec se podařilo. Udělali 
jsme pár fotek a kapra jsme 
pustili zpět do vody. 
A následně přišla příležitost 
pro nás, dospělé rybáře. Tahali 
jsme jednoho kapra 

za druhým, 
od 45 do 
60 cm. Ležet 
ve spacáku 
vedle prutů 
a jedním 
okem 
sledovat 
čihátka, je 
velký zážitek. 
Když už 
se zdálo, že 

je akce u konce, přišel ráno 
opět kapitální úlovek. Jeho 
autorem je další rybářský 
junior Aleš, který na jednu 
malou kukuřici přelstil a vytáhl 
kapra, vážícího přes 8kg. I v 
tomto případě se jednalo 
o osobní rekord mladého 
rybáře na Bašteckém rybníku.  

Aby těch rybářských akcí 
nebylo málo, další týden 
o víkendu se konalo 
každoroční rybaření pro děti. 
Rodiče s dětmi měli možnost 
si zarybařit na Bašteckém 
rybníku. Napustili jsme velké 
akvárium, do kterého jsme 
pouštěli ulovené ryby, aby si 
je každý mohl prohlédnout, 
vyfotit a pochlubit svým 
úlovkem ostatním.  

Na závěr bychom chtěli 
poděkovat především všem 
dobrovolníkům, protože bez 
nich by se tyto akce pro děti 
a dospělé nemohly konat. 
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Zajímá-li Vás dění okolo 
rybářského spolku, sledujte 
naše stránky 
www.rybaribast.cz. Pokud 
byste chtěli přihlásit Vaše dítě 
na některou z rybářských akcí, 
neváhejte nás kontaktovat. 

Petrův zdar.  

Rybáři Bašť , Martin Pátek 

PROČ ZNÍ OBČAS V 
DÁLCE SIRÉNA ? 
Obec Líbeznice zřídila před 
více než 130 lety Sbor 
dobrovolných hasičů. Ten je 
v Líbeznicích činný dodnes 
a obec Líbeznice navíc 
nemalým nákladem zřídila 
před lety v souladu s platnou 
legislativou Jednotku sboru 
dobrovolných hasičů (JSDH). 
Ta, vlastně, nemá se spolkem 
samotným společného nic než 
název. Jednotka má 
samostatnou právní 
subjektivitu a členství 
ve spolku není podmínkou 
členství v Jednotce. 
Podmínkou je naopak dobrý 
zdravotní stav a absolvování 
mnoha specializačních kurzů, 
zakončených vždy zkouškou 
(základní kurz, strojnický kurz, 
lezecký kurz, kurz nositelů 
dýchací techniky, kurz práce 
ve výškách a nad volnou 
hloubkou, atd.). Současní 
dobrovolní hasiči po stránce 
kvalifikačních požadavků nijak 
nezaostávají za profesionály, 

se kterými také úzce 
spolupracují. Hlavní rozdíl, jak 
asi tušíte, spočívá v tom, že 
„dobráci“ nejsou za svoji 
činnost honorováni a dělají to 
ve volném čase a na úkor 
svých rodin a dalších koníčků. 
Aby se dobrovolný hasič 
dozvěděl o tom, že má 
Jednotka výjezd, o čemž 
rozhoduje KOPIS, tedy krajské 
operační a informační 
středisko, používají 
se nezávisle různé druhy 
vyrozumění. Buďto mobilní 
aplikace, pokud nefunguje, 
potom automatické zavolání 
a SMS, a pokud by 

z jakéhokoli důvodu tyto 
způsoby selhaly, je tu stará 
dobrá siréna. Ta, kterou 
můžete občas slyšet z Líbeznic 
a která má za úkol svolat 
dobráky, ať jsou kdekoli a bez 
ohledu na to, zda u sebe mají 
telefon, či nikoli. Dva hasiči 
z líbeznické jednotky bydlí 
zde v Bašti a na výjezdy 
dojíždí. To jen na vysvětlenou, 
pokud by vás někdy předjelo 
na cestě do Líbeznic auto 
s očividně spěchajícím 
řidičem za volantem, které 
nakonec spatříte zahýbat 
doleva k poště. 

Mgr. Petr Dušek

AKTUALITY
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KAM S ODPADKY……
VÁŽNĚ DO PŘÍRODY??  
Ani nevíme, zda se tady 
nějak rozepisovat. Sběrné 
místo je zdarma. Dokonce 
oproti Líbeznicím a Měšicím 
není ani zpoplatněné 
odevzdávání nebezpečného 
odpadu včetně pneumatik. 

A přes to…. 

S likvidací hromady suti 
u lesa pomohla společnost 
pana Jelínka z Předboje 
a pan Velechovský z Baště. 
Gauč, pohozené spotřebiče, 
dřevo,…likvidují naše 
technické služby. 
Připomínáme a žádáme, 
abyste do přírody 
nevyhazovali ani odpad 
ze zahrádek. Zdálo by se, že 
je to „ příroda“, ale stačí 
hromádka trávy a do týdne 
je to tunová nevábně vonící 
hromada. Co bychom si 
nedali doma pod okna, 
nedávejme ani do přírody!!! 

Bc. Kateřina Nováková, starostka 
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LETECKÉ NEŠTĚSTÍ U BAŠTĚ 
Obyvatelé z naší obce i okolí pracovali nejčastěji v zemědělství a v nemalé míře i v 
leteckých závodech, a to v nedalekých Vodochodech a následně i Aeru Letov 
v pražských Letňanech.  

Historie společnosti Aera Vodochody se začala psát 25.února 1919. Zaměřila se výhradně 
na výrobu letadel, náhradních dílů a jejich opravy. Společnost začala úspěšně vyvíjet nové 
letouny, což přerušila válečná léta, kdy závod musel přejít na výrobu pouze německých letounů. 
Po válce se Aero vrátilo k předválečné výrobě a inovacím. Mezi lety 1954 a 1972 se zde vyráběly 
MiGi v sovětské licenci. Celkem se jich zde vyrobilo 3608 kusů.  

Testovací lety nových letadel můžeme vídat dodnes, i když v menší míře než dříve. Jeden takový 
testovací let v 50.letech se negativně zapsal do historie nejen letectví, ale i Baště.  

Psal se 12.prosinec roku 1956. Kapitán Jiří Sládek, zkušební pilot ZVS Vodochody zasedl 
do kokpitu zbrusu nového MiGu-15 bis. Let probíhal podle tzv. „Maximálního přijímacího 
programu“. Kapitán Sládek vyzkoušel letoun nejprve ve výšce 10 000 m a pak jeho max. rychlost 
1070 km/hod ve výšce 800-1500 m. Poté požádal řídícího letu o možnost provézt akrobatické 
obraty. A to se mu stalo osudným. Nad polem za Baštěkem při posledním výkrutu téměř 
ve střemhlavém letu vybral letoun z klesání. Dle očitých svědků asi v 50 m nad zemí. Při tomto 
manévru došlo k velkému přetížení a pilot s největší pravděpodobností upadl do bezvědomí. 
Neřízený letoun přešel v mírné stoupání a zhruba z výše 500 m přešel ve střemhlavý pád. 

HISTORIE
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Stroj se roztříštil o zem a část se zarazila do hloubky až 10 m. Tento kus se pro náročnost 
vyproštění ponechal na místě a stal se tak zároveň hrobem pilota. MiG-15 bis, v.č. 623929 měl 
nalétáno přesně 1 hod a 4 min, čímž si připsal neblahé prvenství.  

Pomník zesnulého pilota kapitána Jiřího Sládka (15.3. 1927 – 12.12. 1956 ) je na kraji lesa směr 
Klíčany. V předvánočním čase si k němu můžete udělat procházku. Letos uplyne již 68 let 
od této tragédie.  

Zdroj: www.leteckabadatelna.cz, www.aero.cz

ZÁKLADNÍ INFRASTRUKTURA OBCE
V devadesátých letech, 
a ještě na přelomu tisíciletí, 
byly schvalovány velkorysé 
územní plány obcí jak 
na běžícím pásu. Řada obcí 
do té doby žádný neměla 
a neznalosti vedení obcí 
využili novodobí 
„podnikatelé“ a developeři. 
Především v okolí Prahy 
začaly vyrůstat satelity 
na polích kolem obcí. 
Zástavba povolená z té doby 
dobíhá na mnoha místech 

místní samosprávy dodnes. 
Nejen, že nikdo neřešil, jak 
se velké množství lidí, kteří 
se v krátkém čase nastěhují, 
sžije se stávajícími obyvateli, 
stranou šla i infrastruktura 
a její rozvoj. Právě uvedený 
postup se nevyhnul ani Bašti. 
Stačí se podívat na statistiku 
nárůstu počtu obyvatel 
v letech. V roce 1989 to bylo 
489 obyvatel, v roce 2011 již 
1508 a v roce 2023 byla 
překonána hranice 3000 

obyvatel. Po určitou dobu vše 
fungovalo se setrvačností, ale 
skutečný stav nás nyní 
doběhl s plnou „parádou“. 
Časté dotazy ze strany 
občanů jsou na výpadky 
vody, když nejde elektřina. 
Obce na sever od Prahy jsou 
na trase tzv. Lobkovického 
přivaděče. Vzhledem 
ke zmiňované výstavbě téměř 
ve všech obcích na trase, 
se postupně vyčerpaly jeho 
rezervy.
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Docházelo k tomu, že někde 
netekla voda ve večerních 
hodinách vůbec, někde obce 
překračovaly a překračují 
dodnes přidělené roční 
množství vody. V minulosti 
byly obce dotázány, zda by 
se finančně podílely 
na rozšíření tohoto přivaděče. 
Byl potřeba 100% souhlas 
všech dotčených obcí. Jelikož 
se oslovené obce k finanční 
spoluúčasti nezavázaly, 
vodárny přivaděč pouze 
opravují, ale nezkapacitňují. 
Problémy s dodávkami (jako 
v případě Baště) vodárny 
vyřešily alespoň vodojemem, 
který v disponovaných časech 
dodává nashromážděnou 
vodu. Funguje na elektřinu, 
proto při výpadku přestává 
téct voda. Tedy 
zjednodušeně, pokud 
se trubky na trase nezvětší, 
aby přiváděly dostatek vody 
a tím pádem nebyl problém 
s její distribucí, je i nadále 
možné, že se občané budou 
potýkat v nejvytíženější době 
s menší dodávkou vody a při 
výpadku elektřiny dojde i k 
přerušení samotné dodávky. 
Jiné technické řešení, než 
vodojem s čerpadly, prozatím 
není.  

S novým provozovatelem VaK 
Beroun jsme hned na začátku 
našeho volebního období 
začali úzce spolupracovat 
a hned první analýzy ukázaly, 

že například nově budovaná 
škola má přidělené množství 
vody, které ale obec už nemá 
a při školním provozu by již 
100% překročila přidělenou 
kapacitu vody. Vodárny VKM 
nám naštěstí vyšly vstříc 
a vodu pro školu nám daly, 
nicméně další požadované 
množství vody zamítly. Nyní 
máme shromážděná další 
potřebná data a budeme 
opakovaně žádat o navýšení. 
Tentokrát i ve spolupráci 
s některými okolními obcemi.  

Kanalizace. Věčné téma, 
kterému věnujeme 
samostatnou kapitolu 
na straně 20. 

Odvádění dešťové vody 
nefunguje, a i v Bašti máme 
občas lokální záplavy. 

Na rozdíl od našich předků, 
kteří respektovali přírodu 
a místní znalost krajiny, 
současná generace dělá 
pravý opak. Zasypané 
odtokové kanály, voda 
svedená na komunikace, 
zastavěná území, kde je 
problém se vsakováním vody, 
nedodržení projektové 
dokumentace (chybějící 
retence), jakákoliv  absence 

poldrů v problémových 
oblastech, léta neudržovaná 
dešťová kanalizace,… A už 
raději končím.  

Jakýkoli zásah teď zpětně 
dopadne jen a jen na obec 
a její rozpočet. V souběhu 
s kontrolou splaškové 
kanalizace, vytypováváme 
nejproblematičtější oblasti 
i té dešťové. Celkové řešení si 
vyžádá stanovisko odborníka, 
který navrhne nejefektivnější 
a nejekonomičtější postup.  

Všechny výše uvedené 
(a mnohé další) „bolesti“ 
obce se nedají vyřešit 
v krátkodobém časovém 
horizontu. Jedná se o oblasti, 
v nichž je nezbytná 
součinnost s profesionály 
(Bodie a Doyle jsou daleko), 
musí být zpracovány 
projektové dokumentace, 
posudky, probíhají schůzky, 
dohledávají se historické 
dokumenty atd. Obec musí 
jednat v součinnosti s jinými 
úřady a respektovat jejich 
závěry. Každopádně vše je 
v běhu a v řešení. To, co 
se v předchozích letech 
zanedbalo, se opravdu nedá 
napravit během dvou či tří let. 

Děkujeme Vám 
za pochopení. 

Bc. Kateřina Nováková, starostka 
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ROZHOVOR – JITKA 
MELICHAROVÁ, DIS.  
V dnešním rozhovoru 
se setkáváme s Jitkou 
Melicharovou, terénní 
sociální pracovnicí, která 
působí v Mobilním 
sociálním týmu MAS Nad 
Prahou. Již rok na našem 
území pomáhá lidem 
v nouzi najít cestu zpět 
do společnosti. Paní Jitka 
se s námi podělí o své 
zkušenosti, výzvy a příběhy, 
které formují její 
každodenní práci.  

1. Jak jste se dostala 
k práci sociální pracovnice 
a co vás na této práci 
nejvíce oslovilo? 

 “K sociální práci mě 
přivedla touha pomáhat 
lidem v těžkých životních 
situacích. Každý den mohu 
mít pozitivní dopad 
na životy druhých 
a podporovat je v jejich 
snaze o lepší budoucnost.” 

2. Co považujete 
za největší výzvu ve vaší 
práci?  

„Největší výzvou je, když 
se snažíte pomoci někomu, 
kdo pomoc odmítá nebo ji 
nechce přijmout tak, jak by 
bylo nejlepší. Je to o získání 
důvěry, hledání správného 
postupu a o trpělivosti.“ 

3. Můžete popsat 
typický den v životě 
terénní sociální 
pracovnice? Jaké 
aktivity vaše práce 
nejčastěji zahrnuje?  

“Můj den je plný setkávání 
s klienty, plánování 
vhodných řešení, 
koordinace s dalšími 
službami a vedení spisové 
dokumentace. Každý den 
je jiný, ale vždy se snažím 
být co nejvíce dostupná 
pro ty, kteří mě potřebují.”  

4. Jaké osobní vlastnosti 
považujete za nezbytné 
pro úspěch v sociální 
práci?  

“Empatie, trpělivost. 
objektivnost a odolnost jsou 
klíčové. Je také důležité být 
dobře organizovaný a mít 
schopnost rychle 
se přizpůsobit novým 
situacím.”  

5. Jaké jsou nejčastější 
mýty o sociální práci, 
se kterými se setkáváte, 
a jak byste je vyvrátila? 

 “Mnoho lidí si myslí, že 
sociální práce je jen 
o rozdávání peněz, ale 
ve skutečnosti je to 
o poskytování podpory 
a informací, o vzdělávání, 
o pomoci lidem najít řešení 
v jejich nepříznivé situaci 
a nakonec dosažení 
samostatnosti.”  

6. Můžete nám vyprávět 
nějaký konkrétní příběh 
z Vaší praxe?  

„Každý příběh je jedinečný, 
ale ty, které zahrnují obrat 
k lepšímu po dlouhém boji 
s překážkami, mě vždy silně 
ovlivní a připomenou mi, 
proč tuto práci dělám. Mám 
klienta, mladého muže, 
který byl dlouhodobě bez 
domova. Pomohla jsem mu 
najít ubytování v zařízení 
pro lidi bez domova 
a podporovala ho při 
hledání práce. Postupně 
se mu podařilo nalézt si byt 
a práci jako pomocný 
dělník.  Také máme v péči 
rodinu, která se ocitla 
ve finanční tísni 
po nečekaném propuštění 
z práce jednoho z rodičů.  
Pomohla jsem jim zajistit 
potravinovou a materiální 
pomoc, vyřídit potřebné 
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státní dávky a zkoordinovat 
problematiku dluhů. Nyní je 
rodina stabilizována a umí 
mnohem lépe hospodařit 
a řešit aktuální problémy. 
Ráda také vzpomínám 
na starší paní, která se ocitla 
v izolaci po smrti svého 
manžela. Byla velmi 
osamělá a ztratila kontakt 
se světem. Pomohli jsme jí 
navázat nové sociální vazby 

a znovu objevit radost 
ze života.“ 

7. Jakou radu byste dala 
lidem, kteří uvažují 
o kariéře v sociální práci? 

“Důležité je mít skutečnou 
vášeň pro pomoc druhým 
a být připraven na to, že to 
nebude vždy snadné.“ Jitka 
Melicharová nám ukázala, 
že práce terénní sociální 
pracovnice je plná výzev, ale 

také plná příležitostí změnit 
životy k lepšímu. Její příběh 
je inspirací pro nás všechny, 
abychom neztráceli naději 
a pokračovali ve snaze 
pomáhat druhým. Pokud 
se i Vy ocitnete v situaci, kdy 
potřebujete pomoc nebo 
podporu, neváhejte 
se obrátit na terénní sociální 
pracovnice MAS Nad 
Prahou. Jsou zde proto, aby 
pomohly i vám. 

 MAS Nad Prahou 

! PODÁNÍ ONLINE ! 
Vážení občané, 

s potěšením vám 
oznamujeme, že na našich 
webových stránkách 
spouštíme novou aplikaci 
Chytré formuláře.  

Tato inovace vám umožní 
vyplňovat a podávat 
nejběžnější formuláře, 
žádosti a podání online 
přímo z webových stránek 
obce. 

Tímto způsobem můžete 
například podat žádost o 
zábor obecního pozemku, 
kácení zeleně nebo můžete 
registrovat psa. To vše bez 
nutnosti osobní návštěvy 
obecního úřadu přímo z 
vašeho mobilního telefonu 
nebo počítače. 

Věříme, že vám tato nová 
služba usnadní a zpříjemní 
komunikaci s úřadem. 

Obecní úřad Bašť 
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Tato zanedbaná část 
infrastruktury je největší 
problém této obce.  

V první polovině roku 
2022 se začalo s přestavbou 
čistírny, která měla přinést 
určité navýšení kapacity. 
Od havárie ČOV během 
správy vodovodu 
a kanalizace společností Vak 
Zápy, není možné napojovat 
nové objekty. Pár měsíců 
před volbami 
do zastupitelstev, správu 
převzala společnost Vak 
Beroun a.s.. Věděli, že naše 
ČOV má problém, a záhy 
poznali, že projekt je 
problematický. Je smutné, 
že se vedení společnosti 
nepodařilo spojit 
 s tehdejším vedením naší 
obce. Žádná jejich žádost 
o osobní schůzku nebyla 
reflektována.  

V průběhu následujících 
měsíců jsme s vedením 
Vaku Beroun měli několik 
jednání. I v průběhu 
intenzifikace se v rámci 
možností podařilo prosadit 
dílčí změny v projektu. 
Nejpalčivější byl problém 
s hlukem z nových čerpadel.  

Nyní máme za sebou i roční 
zkušební provoz, který měl 
provozovatel k tomu, aby 
vyzkoušel provoz a vyladil 
nové technologie ve všech 
ročních období. Eliminace 

vypouštění nerozpustných 
látek, amoniaku atd. 
se podařilo vyladit pouze 
s denní přítomností obsluhy. 
Nicméně maximální 
hodinové průtoky (množství, 
které odtéká z ČOV) vyšlo 
na 111 %, a např. okamžitá 
max. průtok byl 140%. Tyto 
hodnoty ukazují 
na hydraulické přetížení. 
Tudíž výsledek více jak 
30 milionové nedotované 
investice se 
nepotkal s realitou.  

Tento výsledek odborníci 
odhadovali již v průběhu 
stavby, a tak po dohodě 
s obcí nechal provozovatel 
zpracovat studii, která by 
byla podkladem pro 
nového projektanta. Všem 
bylo zřejmé, že tentokrát již 
nemůžeme „šlápnout“ 
vedle. Proto obec nechala 
zpracovat i druhý posudek, 
a to jak nové studie, tak 
i posudek celého 
kanalizačního řadu. 
Následně proběhla schůzka 
všech zúčastněných stran 
na našem úřadě. Myslím si, 
že to bylo více než přínosné. 
Výsledek je a byl očekávaný. 
Nová čistírna je nezbytná.  

Odhadované náklady 
na projektové a inženýrské 
činnosti, včetně technického 
dozoru jsou odhadované 
na necelých 7 milionů 

korun. Náklady na rozšíření 
čistírny jsou dle dnešních 
cen odhadnuty na 
75 milionů korun.  

Co se týče kanalizační sítě, 
je již zkontrolovaná velká 
část obce. Apeluji 
na všechny! Olej 
do odpadů nepatří!!! 
Nejen, že se ucpává 
potrubí, ale velké kusy 
ztvrdlého tuku často 
doputují na již tak 
přetíženou ČOV nebo 
způsobují problémy 
na přečerpávací stanici 
na návsi. Asi Vás 
nepřekvapí, že ani ta není 
v dobrém stavu. Tady bude 
v nejbližších dnech 
zapotřebí celková 
rekonstrukce. Cenový 
odhad je kolem 1 milionu 
korun. 

tuky v kanalizaci 

Bc. Kateřina Nováková, starostka

VĚČNÉ TÉMA ČOV A KANALIZACE V BAŠTI 



AKCE
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VYSOKORYCHLOSTNÍ TRAŤ ( VRT ) A VÝVOJ JEJÍHO PLÁNOVÁNÍ 
Plánování tratě Praha – Drážďany vyvolává neustálé diskuze. Stručně Vám přiblížíme události 

posledních týdnů.  
Pokud jste majitelé pozemků v plánované trase VRT, měli jste obdržet nebo v nejbližší době 

dostanete první dotazníkové šetření ohledně budoucího majetkoprávního vypořádání.  
Na konci června schválilo ústecké zastupitelstvo návrhový koridor vysokorychlostní tratě. 

Na rozdíl od podřipské části ( Středočeský kraj ), vedení tratě v Ústeckém kraji není stále 
definitivní, ale první krok se již tímto učinil.  

Možná jste zachytili v médiích různé diskuze ohledně tunelu, který se plánuje v okolí Líbeznic. 
Projektování pokračuje navzdory už rok platícím zvýšeným hlukovým limitům, podle kterých by 
ve skutečnosti nemusel být prodlužován. Navíc zvýšené limity mohou úměrně snížit povinnost 
budování protihlukových opatření. Pro okolí Líbeznic jistě dobrá zpráva a věříme, že je i dobrá 
pro všechny obyvatele žijících kolem plánované VRT. Pokud se v rámci jedné části území 
postupuje nehledě na limity, není možné vůči ostatním obyvatelům a územím postupovat 
odlišně. Obce, jež jsou členy Koridoru D8, odsouhlasila na svých zastupitelstvech společné 
stanovisko adresované předsedovi Vlády ČR.  

https://www.obecbast.cz/zapis/zapis-z-17-zasedani-zo-bast-ze-dne-17-6-2024/ 
Téma líbeznického tunelu budí emoce už jen tím, že blízko plánované trati bydlí současný 

ministr dopravy, pan Kupka. Ať si o tom můžeme myslet cokoli, faktem je, že Líbeznice i většina 
okolních obcí byly v minulosti více aktivní než Bašť. A to samotnými jednáními s příslušnými 
orgány nebo jasnými postoji zastupitelstev. Bašť zaznamenala jediný počin v únoru 2020 a to 
vystoupení ze zmiňovaného Koridoru D8. Je naivní se domnívat, že jedna obec ve Středočeském 
kraji samostatně něco vyjedná a něčeho dosáhne. Minulost je toho jasným důkazem. Jen 
společný postoj obcí v boji proti plánovanému letišti Vodochody mohl být díky tomu úspěšný.  

Správa železnic na www.gobec.cz/vrt-balalo/ spustilo portál, kde je možné přímo zanést svou 
připomínku. Odkaz bude otevřen do 30.9. 2024. Poté bude možné pouze nahlížet na mapy, 
studie atd.  

Bc. Kateřina Nováková, starostka

OSVĚDČENÍ O ÚSPOŘE 
EMISÍ 
Díky rozvoji a provozu 
systému tříděného sběru 
a recyklace využitelných 
složek komunálních 
odpadů, včetně 
obalových, jsme ve 
spolupráci se společností 
EKO-KOM, a.s. přispěli 
ke zlepšení životního 
prostředí a snížení 
uhlíkové stopy. 

Autor: EKO-KOM, a.s.
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LETECKÉ SNÍMKY OBCE 
BAŠŤ Z ROKU 2023 
Vážení občané, 

již od listopadu minulého 
roku nabízíme občanům 
možnost zakoupit si letecké 
snímky obce Bašť z roku 
2023. 

Cena : 

A3 (bez lamina) na papír 
350gr – 50Kč 

A3 včetně zalaminování – 
100Kč 

Osobní převzetí na obecním 
úřadě ZDARMA. 

Objednávejte 
prostřednictvím emailu 
ou@obecbast.cz nebo na tel. 
číslech +420 722 907 834 či  

+ 420 283 981 065. 

Při objednávce vždy uvádějte 
číslo/čísla fotografií o které 
máte zájem (1/7 , 2/7 , 3/7 , 
4/7 , 5/7 , 6/7 , 7/7). 

Děkujeme. 

Objednávky přijímáme 
v průběhu celého roku. 

Obecní úřad Bašť

AKTUALITY

TELEGRAFICKY Z OBCE 
- Celkové roční náklady 
na svoz odpadů za rok 2023: 
5 359 817,2 Kč 

- Celkové roční náklady 
na autobusovou dopravu za 
rok 2023: 861 552 Kč pouze 
linka 368. Linku 657 platí 
Středočeský kraj 

- V poslední červencový den 
bylo oficiálně předáno nové 
služební auto obecní policii 
Líbeznice. Jak jsme již 
informovali, obec Bašť 
přispěla 70 tisíci korun a s 
finančním příspěvkem 
se přidaly i obce Předboj 
a Bořanovice. Přejeme, ať 
dobře slouží. 

- Počet parkovacích stání 
vychází z výpočtu dle normy 
v závislosti na počtu domů 
a bytových jednotek 
v oblasti. Veškeré změny 
podléhají schválení PČR. 

- Po ukončeném dědickém 
řízení jsme kontaktovali tři 
nové majitele tzv. psí louky. 
Po korektních a příjemných 
jednání jsme se s  nimi 
dohodli na pokračování 
pronájmu na dobu 
neurčitou. 
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PRAVIDELNÉ AKTIVITY V KOMUNITNÍM CENTRU
ZÁBAVA V BAŠTI

REBEL’S TEAM PRAGUE 
Úterý a čtvrtek 15:00 – 
16:00 hodin. Tělocvična v 
1. patře KC Bašť 

OBJEVTE S NÁMI RADOST A 
LÁSKU K POHYBU, STAŇTE 
SE SOUČÁSTÍ REBEL’S TEAM 
PRAGUE! 

Lekce Fitness Freestyl/
Acrobatic jsou zaměřené na 
rozvoj pohybových 
dovedností dětí a mládeže. 
Snažíme se, aby si děti z 
lekce odnesly nejen nové 
zážitky, ale i nová přátelství a 
na lekci se vždy s radostí 
vracely. 

Na jaře roku 2024 jsme se 
zařadili mezi TOP 5 
vzdělávacích institucí v 
oblasti fitness. O kvalitě 
našich lekcí vypovídají mimo 
jiné i výsledky na národních a 
světových závodech. 

Přidejte se k nám a objevte, 
jak může sport obohatit život 
vašeho dítěte! Více informací 
na 
www.rebelsteamprague.cz 

PRVNÍ LEKCE ZDARMA. 

ANDĚLKY - KROUŽKY PRO 
VAŠE DĚTI 
Tělocvična v 1.patře KC 
Bašť 

Pondělí - 16:00 - 16:50 - 
Gymnastika hrou s prvky 
baletu a tance 4-6 let,  

Středa - 15:00 - 15:50 - 
Gymnastika hrou s prvky 
baletu a tance 6-8 let ,  

Středa - 16:00 - 16:45 - 
Sportovky pro děti 4-6 let,  

Středa - 17:00 - 17:45 - 
Rytmika a tanečky 4-6 let 

Domeček KC Bašť 

Čtvrtek - 16:30 - 17:15 - 
Angličtina hrou 3-6 let  

Pokud hledáte pro své dítě 
zájmový kroužek, ve kterém 
nejde o výkon a drill, ale o 
radost z pohybu, partu 
kamarádů a pohodovou 
atmosféru, pak si určitě 
vyberete z naší nabídky 
kroužků, které pro vás 
připravujeme. Kroužky 
probíhají v tělocvičně nebo v 
domečku Komunitního 
centra Bašť. Vhodné jsou pro 
děti od 3 let do 8 let a cena 

jedné lekce je 120,- až 130,-. 
Kurzovné se vypočítává dle 
počtu lekcí na dané pololetí. 
Přihlašovat se můžete na 
www.andelky.cz. Budeme se 
na vás těšit. 

KRESLENÍ PRO DĚTI S 
NIKOL 
Úterý od 14:30 do 16:30 
hodin. Domeček KC Bašť. 

Srdečně zvu nadšené kreslíře 
a kreslířky k talentovým 
zkouškám na kroužek, kde 
vaše děti naučím vše 
ohledně kresby pastelkami a 
tužkou. Ideální pro ty, kdo se 
nedostal na ZUŠ nebo se na 
ni chce připravovat. Vhodné 
pro děti 7 - 11 let. 

Zájemci se musí předem 
ohlásit na email 
portretyzvirat@gmail.com. 

Talentové zkoušky 
proběhnou ve středu 
4.9.2024 od 16:30 v 
Domečku KC Bašť. Zájemce 
donese 3 domácí práce. 

Vybraní uchazeči mohou 
nastoupit do kroužku, který 
začíná v úterý 17.9.2024.  
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ZÁBAVA V BAŠTI

POVÍDÁNÍ S PEPOU 
Pondělí od 15:30 do 16:15 
hodin. Domeček KC Bašť. 

Máte doma předškoláka a 
chystá se do školy?  

Chodí vaše dítě do školy a 
potřebuje pomoci? 

Povídání s Pepou je kroužek 
logopedické prevence, který 
je určen pro děti 4-9 let. Je 
vhodný pro všechny děti, u 
kterých je zvýšená potřeba 
řečového vývoje, souvislého 
vyjadřování, slovní zásoby, 
rozvoj sluchového 
a zrakového vnímání. Během 
kroužku se zaměříme 
i na grafomotoriku a jemnou 
motoriku. Je vhodným 
doplňkem k individuální 
logopedické péči. CENA 
ZA HODINU (45 min) 150 Kč. 
Za pololetí 2 700 Kč. Lektorka 
Soňa Žampová, přihlášky 
na sonazampova@seznam.cz 

SPORŤAČEK PRO KLUKY 
A HOLKY  
Pondělí od 15:00 do 
15:50 hodin. Tělocvična v 
1.patře KC Bašť  

Kroužek pro všechny děti od 
4 do 7 let zaměřený výhradně 
na pohyb dětí. Poznáváme 
základy různých sportů, učíme 
se hrát spoustu her 
a zařazujeme i kruhové 
tréninky. Přihlašování  na 
martinamackova@tvavyzva.cz 

ŽIVÁ ANGLIČTINA – KURZY 
PRO DĚTI I DOSPĚLÉ, 
KONVERZACE, DOUČOVÁNÍ 
Kroužky pro děti 1. – 9. tříd 
v ZŠ a ZUŠ Líbeznice (pro 
druháky také v Domečku 
v Bašti) 

Lektor vyzvedne děti z družiny 
a po skončení kroužku je 
odvede zpět. Počet lekcí 
za školní rok: 32. Cena kurzu 
za pololetí: 2080,- Kč. Cena 
výukových materiálů na školní 
rok: 350,- Kč. Počet dětí 
ve skupině: přibližně 10. 
Rezervace míst a další 
informace: 
www.zivaanglictina.cz, tel.: 
605579838, e-mail: 
info.zivaanglictina@gmail.com 

FYZIOJÓGA – JÓGA NEJEN PRO 
ZDRAVÁ ZÁDA A FUNKČNÍ BŘICHO 
Středa od 18:00 do 18:50 
hodin. Tělocvična v 1.patře 
KC Bašť 

Potřebujete zlepšit sílu, 
rovnováhu, flexibilitu? Nebo 
zpevnit postavu a redukovat 
váhu? Vnést do svého života 
lepší dechový stereotyp a 
podpořit zdraví srdce? Trápí 
Vás chronické bolesti v dolní 
části zad a krku nebo hlavy? 

Pak přijďte vyzkoušet jógu, 
která Vám pomůže zlepšit 
kvalitu vašeho fyzického 
zdraví. A nejen to. Jóga 
prospívá i stavu naší mysli, 

relaxaci, zklidnění a odplavení 
stresu. 

Lekce jógy vycházející z 
hathajógy s důrazem na 
principy zdravého pohybu a 
techniku provedení. 

Cena samostatné lekce je 
150,- Kč, permanentka na 10 
lekcí (platnost 4 měsíce) za 1 
350,- Kč. Přihlášení u lektorky 
Hanky Fischerové 
(hanafischerka@gmail.com, 
tel. 721969704).  

HIIT S HELENOU 
Pátek od 19:00 do 20:00 
hodin. Tělocvična v 1.patře 
KC Bašť.  

Objevte sílu HIIT: Trénink, 
který změní váš život! 
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ZÁBAVA V BAŠTI

Chcete spalovat kalorie 
rychleji, zlepšit svou kondici 
a dosáhnout viditelných 
výsledků v kratším čase? 
Vyzkoušejte HIIT-High-
Intensity Interval Training! 
Tento intenzivní cvičební 
program kombinuje krátké, 
maximálně výbušné 
intervaly cvičení s 
odpočinkovými fázemi, 
které vám umožní 
dosáhnout maximální 
efektivity. HIIT vám pomůže 
posílit svaly, zlepšit kardio a 
zvýšit vaši výdrž! Přidejte se 
k nám na našem příštím HIIT 
tréninku a zažijte pocit 
úžasného pokroku 
na vlastní kůži! Rezervujte si 
místo ještě dnes přes 
facebook skupinu: Helča 
HIIT Bašť (nebo na tel. čísle 
736536286) a přidejte se ke 
komunitě, která mění své 
tělo i život k lepšímu :) Cena 
za lekci 150kč. 

KRESLENÍ PASTELKAMI 
HROU  
Jednodenní kurzy kreslení 
"Kreslení pastelkami hrou" 
v délce 6,5h, ve kterých 
propojuji lásku ke zvířatům 
s láskou k umění. Kurzy jsou 
tu pro všechny, kdo se chce 
naučit něco nového a zjistit, 
že pastelky mohou dokázat 
divy. Naučit se kreslit může 
i úplný začátečník, stačí chtít 
a najít si pro to trochu času. 

Svým žákům předávám svoji 
letitou praxi z portrétování 
zvířat. Přijďte se naučit něco 
nového, odpočinout si, 
vyčistit si hlavu, poznat nové 
přátele a strávit tak příjemný 
den! Díky individuálnímu 
přístupu, počtu max. 5 žáků 
získáte maximální pozornost 
a odnesete si tak mnoho 
nového. Kdy: dle rozpisu 
na webu. 
www.portretyzvirat.cz Kde: 
Domeček KC Bašť. Vhodné 
od 15ti let. 

KRUHOVÉ TRÉNINKY  
Úterý, od 18:00 do 19:00 
a od 19:00 do 
20:00 hodin, čtvrtek od 
18:00 do 19:00 hodin 
Tělocvična v 1.patře KC 
Bašť  

Máte chuť si procvičit 
a zpevnit celé tělo, vybít 
energii či udržet 
se v kondici? Přidejte 
se k nám na kruhové 
tréninky Bašť. Každý trénink 
je jiný a zahrnuje kombinaci 
cvičení s pomůckami a s 
vlastním tělem. Tréninky 
probíhají v Komunitním 
centru Bašť a přes léto 
na multifunkčním hřišti 
v areálu fotbalového hřiště. 
Vhodné jsou od 12 let do 
60 let a cena jedné lekce je 
100,-. Přihlašovat se můžete 
přes facebook skupinu 
Kruhové tréninky-Bašť (2) 

nebo na telefonní číslo 
705 863 892. Přijďte si zkusit 
zacvičit mezi super partu 
lidí, kteří mají společný 
koníček a cíl. Budeme se na 
vás těšit. 

ZDRAVÁ ZÁDA & CORE 
Pátek od 17.3O do 
18:30 hodin. Tělocvična v 
1.patře KC Bašť  

Lekce zdravá záda & core 
jsou určené pro muže i ženy 
starší 15 let, tedy pro 
všechny, kteří chtějí 
pracovat na odstraňování 
problému s bolestmi zad 
a všech ostatních kloubů. 
Pod vedením zkušené 
trenérky se naučíte správně 
dýchat, aktivovat hluboký 
stabilizační systém páteře, 
tj. svaly, které jsou nezbytné 
pro správné držení těla 
a bezbolestný pohyb. 
Uvolníte ztuhlé partie 
a posílíte oslabené. Cvičí 
se s vlastní vahou, 
s pomůckami i bez nich. 
Jednorázová cena je 170,-, 
s předplatným 1500,-/
10 lekcí. Rezervace na tel. 
725 767 801 nebo emailu 
hanka.kmetova@gmail.com
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AKTUALITY

OPTICKÝ KABEL  
Nobelovu cenu za fyziku 
v roce 2009 dostal Charles 
Kuen Kao, a to 
za průlomové úspěchy 
v oblasti přenosu světla 
ve vláknech pro optickou 
komunikaci  (objev udělal 
už v roce 1966). Ve zkratce 
přišel na to, že vhodný 
materiál pro přenos dat 
na velké vzdálenosti je 
velmi čisté křemenné sklo. 
To se potvrdilo a používá 
se k výrobě optických 
vláken dodnes. A to je to, co 
k modernímu životu již 
neodmyslitelně patří – 
optický kabel a rychlé 
připojení k internetu. 
V minulých měsících 
procházeli obec zástupci 
O2, kteří pro společnost 
CETIN zajišťovali souhlasy 
majitelů nemovitostí s jejich 
budoucím připojením 
na optický kabel. O2 je 
v roli poskytovatele, který 
v rámci aukce vyhrál a získal 

privilegium sbírat tyto 
souhlasy pro potenciální 
prodej služeb. Nicméně pro 
koncového zákazníka není 
závazné si je nakonec 
objednat. Aktuálně se řeší 
připomínky Krajské správy 
údržby silnic ohledně trasy 
podél komunikace ul. 
Hlavní. Dále byli osloveni 
vlastníci soukromých 
pozemků, kde je potřeba 
jejich součinnost. Paralelně 
se kompletuje 
dokumentace pro územní 
řízení (dotčené orgány 
státní správy, kde nyní 
čekáme na stanoviska, 
včetně stanovisek k vedení 
sítí). Pokud se někde 
nevyskytne komplikace, tak 
během dvou měsíců bude 
možné podávat žádost 
o územní řízení na stavební 
úřad s tím, že územní 
rozhodnutí by mělo být 
následně vydané zhruba 
do konce roku. Možná 
realizace stavby je tak nyní 
odhadována na jaro příštího 

roku. Přirozeně projekt 
bude fázován, jelikož ani 
kapacitně a z hlediska 
omezení občanů nebude 
možné rozkopat obec 
v jeden čas. 

Bc. Michal Pekárek, Bc. Kateřina  
Nováková  
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BAŠTECKÝ  

KALENDÁŘ AKCÍ
ZÁŘÍ - LISTOPAD

31.8.  sobota / 17.00 / 

fotbalové hřiště   

LETNÍ KINO 
  

31.8. sobota / fotbalové 

hřiště BURZA KROUŽKŮ, 
LOUČENÍ S PRÁZDNINAMI 

7.9. sobota / 14.00 /  

cvičák Bašť   

DEN PSA  

13.9. - 15.9. pátek - 

neděle / psí louka POSVÍCENÍ + 
VÁZÁNÍ KYTIC (zahrádkáři) 

4. a 11. a 18.9. 
středa /18.00/  Domeček KC 
RELAXAČNÍ VEČER V 
DOMEČKU 

19.9. čtvrtek / 17.30 / KC 

Bašť  PŘEDNÁŠKA: 
CHRÁNÍME MOŘSKÉ ŽELVY 

21.9. sobota / 14.00, 15.00 / 

fotbalového hřiště  BAŠTECKÁ 
BĚHNA 

25.9. středa / 18.00 / 

Domeček KC  SEMINÁŘ : JAK 
PŘIPRAVIT ZAHRADU NA 
ZIMU 

27.9. pátek / 17.30 / Divadlo 
Palace  
DIVADELNÍ  
PŘEDSTAVENÍ:  
PRACHY!  

12.10. sobota / 9.00-13.00 / 

Náves  PODZIMNÍ TRH 

23.10. středa / 18.00 / 

Domeček KC  KURZ : 
NETRADIČNÍ DRUHY 
OVOCE 

31.10. čtvrtek /18.00 / 

fotbalové hřiště   

HALLOWEEN 

2.11. sobota /18.00 / Divadlo 

Studia Dva  DIVADELNÍ 
PŘEDSTAVENÍ: ŠÍLENĚ 
SMUTNÁ PRINCEZNA 

6.11. středa /18.00 / 

Domeček KC   

VČELÍ PODVEČER 

16.11. sobota /14.00 / 

Domeček KC  WORKSHOP : 
VÁNOČNÍ OZDOBY
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